

DH-Sorø FU-møde

Mandag den 21. august 2023

kl. 11.00 - Værkerne lok. 206

ZOOM link: <https://us06web.zoom.us/j/86298016729>

21. august 2023

Deltagere: Anita, Klaus, Jan, Henning, Pia, Dan, Johnna

Afbud:

Referat

- 1) **Velkomst**
- 2) **Godkendelse af dagsordenen:**
- 3) **Valg af ordstyrer:** Klaus
- 4) **Valg af referent:** Johnna
- 5) **Meddelelser:** KKR, Plejehjemskapasitet i Sorø Kommune, Sorø Marked
(Handelstandsforeningen) 2. september 2023. DH-Sorø må gerne komme 😊
- 6) **Økonomi** V/Jan Lisbygd
Kassebeholdning dags dato: 15.659,69

7) Orientering om aktiviteter:

- A) **Afholdte aktiviteter med deltagelse fra DH-Sorø siden sidste FU-møde:**
KKR-rammeaftale (HR-regi) Dialogmøde om plejehjemskapasiteten i Sorø Kommune.
- B) **Arrangement med Folketingets Socialudvalg** og de socialpolitiske ordførere fra de forskellige partier i Folketinget herved og fortælle om, hvad deres intentioner for handicapområdet er, de næste 4 år.
Arbejdsgruppe: Henning, Jan, Johnna

STATUS v arbejdsgruppen 21/8-23:

Arrangementet er dødt—vi afslutter den her.

TIL GENGÆLD starter vi med at arrangere dialogmøder med evt. borgmester, direktionen og centerchefer (separate møder).

Arbejdsgruppen - Henning, Jan og Johnna fortsætter med at arbejde videre med dette.

Tovholder: Henning

- C) **Foredragsholdere fra vores medlemsforeninger** til at komme og fortælle noget om medlemsforeningernes handicaps.

Dette kunne fordre en større forståelse for vores forskelligheder og for de problematikker, der kan være karakteristiske for de forskellige handicaps, vi repræsenterer.

Det kunne med fordel afholdes på en bestyrelses-aften.

Tidligere Drøftelse: Det kunne afholdes som et åbent event-arrangement.

Mange af vores problemstillinger er de samme uanset handicaps

Arbejdsgruppe: Lene, Larna Gry og Dan i parentes som "tilkaldekonsulent"

Tovholder: Lene

STATUS: Tages op på Bestyrelsesmøde d. 25/9-23

D) Socialministeriets Delrapport:

Delrapport 1 Foreløbige anbefalinger til en bæredygtig faglig og økonomisk udvikling af socialområdet.

STATUS v Dan

Delrapporten bliver taget meget alvorligt generelt – det bliver et fortsat fokuspunkt!

8) Til / fra Handicaprådet

1. Handicaprådets fokusområder: **Se status**

- Samarbejde med Jobcenter om at få flere i job, og få flere unge i uddannelse/fastholde dem på en ungdomsuddannelse
- Kvalitetsstandarder
- Hvordan vurdering af hjælpemidler foregår, herunder styringsredskaber

Første fokusområde der bliver arbejdet med, er fokusområdet et 1 – Flere i job og uddannelse.

I den forbindelse er Jobcenteret inviteret til dialogmøde med Handicaprådet

STATUS: Jobcenteret var interesseret i, at få yderligere uddybet, hvad der er problematisk, når man som ung handicappet gerne vil tage en ungdomsuddannelse. [Kom gerne med jeres erfaringer på mødet eller send mig det på en mail, så jeres erfaringer kan komme retur til jobcentret!](#)

9) Vejbelægning Værkerne

Status 12/6-23: Mail sendt d. 26/4-23 Bo Christensen, med Jannik Rauer, Lars Kristian Rasmussen og Khalid Zadran på cc. Svar retur modtaget samme dag.

Der har været ny udbudsrunde - Lars Kristian kontakter mig, når der er udfærdiget en tidsplan for arbejdet.

Status 21/8-23: Intet nyt

Vi tager billeder og sender ny reminder til Lars Kristian og beder om status på tidsrammen.

10) Dan: Handicapfleks – Har I beretninger fra virkeligheden?

Dan har brug for dokumentation

NOTE: Dan har af personlige årsager udmeldt sig af Movias Tilgængelighedsforum og Passagerrådet i Region Sj.

11) Diverse til avisen og eller sociale medier

I avisen siden sidst: Der har været artikel i avisen i forbindelse med med dialogmødet om Plejehjemskapacitet. Jan, Lise og Pia blev interviewet til artiklen.

12) Danmarkskortet og administrationens anbefalinger i forhold til udarbejdelse af handleplaner

Beslutning: Dan og Johnna tager den

13) Eventuelt - Alt kan drøftes – Intet kan besluttes, smiler 😊

Dan: Hjemmesiden er opdateret

Lars undersøger, om man kan "konvertere" alm. flekstur til en handicap-fleks og dermed blive "fulgt til dørs" selvom man kører almindelig kørsel.

Der er spørgsmål til kørsel over regionsgrænserne

Maj-Britt Fahnøe i Movia kan evt svare opklarende på disse spørgsmål.

Mail: mbf@moviatrafik.dk

Punkter til næste møde d. 25/9-23:

Dette referats punkt 7C!

Fremtidige møder og aktiviteter:

25/9- 2023:

Bestyrelsesmøde kl. 19.00 i lokale 111

Punkter til dagsordenen skal være formanden i hænde senest den 11/9-2023.

28/11-2023

FU-møde kl. 11.00 på Værkerne lok. 205

11/12-2023:

JULEFROKOST KL: 18.00! Lokation kommer senere!